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 ေမ ၄၊ ၂၀၁၉  

ဘတ္ဂ်က္ က်ပ္သန္း(၁၀၀၀)ခန္႔ သံုးစြဲ 
ထားသည့္ ေအာင္သေျပ-ႏွစ္ ကရင္ေက်းရြာ 
ခ်င္းဆက္လမ္းကို တင္ဒါမေခၚဘဲ ကုမၸဏီ
အားလုပ္ပိုင္ခြင့္ေပးအပ္ရျခင္းမွာ ႏိုင္ငံ 
ေတာ္၏အတိုင္ပင္ခံပုဂၢိဳလ္က ႏႈတ္မိန္႔ျဖင့္ 
ခြင့္ျပဳ၍ ေဆာင္ရြက္ရျခင္းျဖစ္သည္ဟု မြန္ 
ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ေဒါက္တာေအးဇံက 
ေမလ ၃ ရက္ေန႔ လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝး 
တြင္ ေျပာၾကားခဲ့သည္။

၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ဧၿပီလမွ စက္တင္ဘာလ 
အထိ Mini ဘတ္ဂ်က္တြင္ ေအာင္သေျပ- 
ႏွစ္ကရင္ ေက်းရြာခ်င္းဆက္လမ္းပုိင္း ေဆာင္ 
ရြက္မႈသည္ လုပ္ထံုးလုပ္နည္းႏွင့္ ညီ မညီ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒါက္တာ 
ေအာင္ႏိုင္ဦး (ေခ်ာင္းဆုုံ-၁)မွ  ေမးျမန္းခဲ့ရာ 
မိုးတြင္းကာလျဖစ္သည့္အတြက္ လုပ္ငန္း 
ေဆာင္ရြက္ရန္ အခ်ိန္တိုးေတာင္းသျဖင့္ 
ျပည္နယ္အစိုးရ ကတ္ဘိနက္အစည္းအေဝး 
ဆံုးျဖတ္ခ်က္ျဖင့္ျပဳလုပ္ခဲ့သည္ဟု စည္ပင္ 
သာယာေရးႏွင့္ ေဆာက္လုပ္ေရးဝန္ႀကီး 
ဦးမင္းေက်ာ္လြင္က ေျဖၾကားခဲ့သည္။

ကိုယ္စားလွယ္မွ ကတ္ဘိနက္အစည္း
အေဝးဆံုးျဖတ္ျခင္းႏွင့္ ေဆာင္ရြက္ျခင္း 
သည္ ၁/၂၀၁၇ တင္ဒါလုပ္ထံုးလုပ္နည္း 
အပုဒ္(၆)ပါ လုပ္ထံုးလုပ္နည္းနဲ႔ ကြဲလြဲေန 
သည့္အေပၚ  ေျဖၾကားေပးပါရန္ ဆက္စပ္ 
ေမးခြန္းေမးျမန္းရာ မြန္ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ 
ေဒါက္တာေအးဇံက ''ဒါက ျပည္ေထာင္စု 
အစိုးရ ႏိုင္ငံေတာ္အတိုင္ပင္ခံပုဂၢိဳလ္၏ 
ၫႊန္ၾကားခ်က္ပါ၊ မီနီဘတ္ဂ်က္ဟာ တင္ဒါ 
ကင္းလြတ္ခြင့္ရွိပါတယ္""ဟု ေျဖၾကားခဲ့ျခင္း 

ျဖစ္သည္။ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒါက္တာ 

ေအာင္ႏုုိင္ဦးက ''ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က 
၁/၂၀၁၇ ဒီလုပ္ထံုးလုပ္နည္း ၫႊန္ၾကားခ်က္ 
ကို မီနီဘတ္ဂ်က္ ကင္းလြတ္ခြင့္ရွိပါတယ္လို႔ 
ဘယ္တုန္းက ၫႊန္ၾကားၿပီးေတာ့ ဘယ္စာ 
အမွတ္နဲ႔ ထြက္ခဲ့လဲဆိုတာ ကြန္ေတာ့္အား 
ေျဖၾကားေပးပါ""ဟု ဆက္စပ္ေမးခြန္းအျဖစ္ 
ထပ္မံေမးျမန္းခဲ့သည္။

၀န္ႀကီးခ်ဳပ္မွ ျပန္လည္ေျဖၾကားရာတြင္ 
အတိုင္ပင္ခံႏွင့္ေတြ႕ဆုုံစဥ္ တင္ျပသည့္အခါ  
mini Budget လည္း ျဖစ္ေနေၾကာင္း၊ 
ေဖာက္ရခက္ေၾကာင္း၊ အဲဒါေၾကာင့္ ဒီလမ္း 
ကို တင္ဒါမေခၚဘဲ ေဖာက္လိုက္ပါ၊ အမွန္ 
တကယ္ကေတာ့ တင္ဒါမေခၚဘဲ ဌာနကို 
ခြင့္ျပဳလည္းရပါေၾကာင္း၊ ဌာနကလည္း 
ဒီေငြနဲ႔မေဖာက္ႏိုုင္သည့္အတြက္ အခက္ အခဲ 
ေတြအမ်ားႀကီးရိွသည့္ၾကားမွ ေဆာင္ရြက္ျခင္း 
ျဖစ္ေၾကာင္း ေျပာၾကားခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ 

ယင္းေျဖၾကားခ်က္မ်ားအရ စည္ပင္ 
ဝန္ႀကီးသည္ ၁/၂၀၁၇ အပုိဒ္(၆) ကုိ ကုိးကား 
ေျဖဆိုခဲ့ၿပီး  ဆက္စပ္ေမးခြန္းထုတ္သည့္အခါ  
ဝန္ႀကီးခ်ဳ ပ္မွ ႏုိင္ငံေတာ္အတုိင္ပင္ခံပုဂၢိဳလ္၏ 
ခြင့္ျပဳခ်က္ ၊ ၫႊန္ၾကားခ်က္ ကင္းလြတ္ခြင့္ႏွင့့္ 
ျပန္လည္ေျဖဆိုျခင္းေၾကာင့္  အေျဖ (၂) မ်ဳိး 
ျဖစ္ေနသည့္အတြက္ အားရေက်နပ္မႈမရွိ 
ေၾကာင္း ေဒါက္တာေအာင္ႏိုုင္ဦးက ေျပာ 
သည္။ 

အဆိုပါ ေက်းရြာခ်င္းဆက္လမ္းပိုင္း၏ 
၄  မိုင္ ၃ ဖာလံုရွိ ေျမသားတာေဘာင္ခ်ဲ႕ျခင္း 
ႏွင့္ ၁ မိုင္ ၄ ဖာလံုရွိ ကြန္ကရစ္လမ္းခင္းျခင္း 
ကို သန္း ၁၀၀၀ ျဖင့္ ယင္းေဒသတြင္ 
လွ်ပ္စစ္ဓာတ္အား ထုတ္လုပ္ျဖန္႔ျဖဴးေရး 
လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ေနသည့္ Southern 
Myanmar Development (SMD) ကုမၸဏီ 
အား လုပ္ပိုင္ခြင့္ ေပးအပ္ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

(ကုုိးကား- မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၊ သံလြင္တုုိင္း (မ္) )

ေအာင္သေျပ-ႏွစ္  ကရင္လမ္းအား   ႏိုင္ငံေတာ္၏အတိုင္ပင္ခံပုဂၢိဳလ္  ၫႊန္ၾကားခ်က္ျဖင့္ 

တင္ဒါကင္းလြတ္ခြင့္ျပဳ၍   ေဆာင္ရြက္ခ့ဲသည္ဟုု   ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္   ေျဖၾကား
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၇၈

ေမ ၂၊ ၂၀၁၉

မူးယစ္ေဆးဝါးတိုက္ဖ်က္ေရးလုပ္ငန္း
မ်ားတြင္ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးလက္မွတ္ေရးထုိးထား 
သည့္ လက္နက္ကိုင္တပ္ဖြဲ႕မ်ားႏွင့္ ျပည္ 
နယ္အစိုးရတို႔ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ၾကရန္ 
မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဒု-ဥကၠ႒မွ တိုက္ 
တြန္းလိုက္သည္။

ယေန႔တြင္က်င္းပသည့္ မြန္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ (၁၃) ႀကိမ္ေျမာက္ ပံုမွန္အစည္း 
အေဝးတြင္ လက္နက္ကိုင္တပ္ဖြဲ႕မ်ားႏွင့္ 
ျပည္နယ္အစိုးရအၾကား NCA စာခ်ဳပ္တြင္ 
ျပဌာန္းခ်က္အရ မူးယစ္ေဆးဝါးတိုက္ဖ်က္ 
ေရးလုပ္ငန္းမ်ားကို မည္ကဲ့သို႔ ပူးေပါင္း 
ေဆာင္ရြက္ေနေၾကာင္း အစိုးရအေပၚ မြန္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဒု-ဥကၠ႒မွ ေမးခြန္း 
ေမးျမန္းခဲ့သည္။

''ေလာေလာဆယ္က NRPC ကပဲ 
ျဖစ္ျဖစ္ UPDJC ကပဲျဖစ္ျဖစ္ ျပည္ 
ေထာင္စုအဆင့္ကေနၿပီးေတာ့ ဘယ္လို 
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ဖုိ႔ဆုိၿပီး အေၾကာင္းၾကား 
ထားတာမရိွဘူးလုိ႔ ကြၽန္ေတာ္နားလည္ထား 

တယ္""ဟု မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဒု-ဥကၠ႒ 
ေဒါက္တာေအာင္ႏိုင္ဦးက ေျပာသည္။

NCA စာခ်ဳပ္ အပိုဒ္ ၂၅ ပုဒ္မခြဲ (က) 
တြင္ လက္မွတ္ေရးထိုးထားသည့္ တိုင္းရင္း
သားလက္နက္ကိုင္အဖြဲ႔မ်ားႏွင့္ ျပည္နယ္ 
အစိုးရၾကားတြင္ မူးယစ္ေဆးဝါးတိုက္ဖ်က္ 
ေရးလုပ္ငန္းမ်ားအား ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ 
ၾကရန္ ျပဌာန္းထားသည္။

''NCA လက္မွတ္ေရးထိုးထားတဲ့ လက္ 
နက္ကိုင္အဖြဲ႕အစည္းေတြဟာလည္း မူးယစ္ 
ေဆးဝါးတိုက္ဖ်က္ေရး လုပ္တဲ့အခါမွာလည္း 
တည္ဆဲဥပေဒအရပဲလုပ္ရမွာ ကုိယ့္ဘာသာ 
ဖမ္းျပီး ကိုယ့္ဘာသာအေရးယူတယ္ဆိုတာ 
လည္း တည္ဆဲဥပေဒနဲ႔မညီဘူး""ဟု ၎က 
ေျပာသည္။

မူးယစ္ေဆးဝါးတိုက္ဖ်က္ေရးကိစၥမ်ား
တြင္ အစုိးရႏွင့္ လက္နက္ကုိင္တပ္ဖြ႕ဲအၾကား 
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ေရးအား အမ်ဳိးသား 
ျပန္လည္သင့္ျမတ္ေရးႏွင့္ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးဗဟို 
ဌာန (NRPC)သို႔တင္ျပၿပီး အတည္ျပဳခ်က္ 
ယူၿပီးမွသာ ေျဖၾကားမည္ဟု မြန္ျပည္နယ္ 
အစိုးရအဖြဲ႕ဝင္ လံုၿခံဳေရးႏွင့္နယ္စပ္ေရးရာ

ဝန္ႀကီး ဗိုလ္မွဴးႀကီးေနထြဋ္ဦးက လႊတ္ေတာ္ 
တြင္ ေျဖၾကားခဲ့သည္။

လက္နက္ကိုင္တပ္ဖြဲ႔မ်ား၏ မူးယစ္ 
ေဆးဝါးဖမ္းဆီးေရးႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး အစိုးရ 
အဖြ႕ဲ၏ လုပ္ငန္းအေသးစိတ္မူဝါဒမ်ား မထြက္ 
ရွိေသးခင္တြင္ ေအာက္ေျခအဆင့္၌ ညိႇႏိႈင္း 
ေဆာင္ရြက္မႈမ်ား လိုအပ္ေနသည္ဟု 
ေဒါက္တာေအာင္ႏိုင္ဦးက ဆိုသည္။

ၿပီးခဲ့သည့္ မတ္လ ၂၀ ရက္ေန႔တြင္ 
မုဒံုၿမိဳ႕နယ္၌ စိတ္ႂကြေဆးျပား (၄၀၀) ေက်ာ္၊ 
ဘိန္းစာရြက္ ၄ ပိသာေက်ာ္ႏွင့္ လူ (၈) ဦးကို 
မြန္ျပည္သစ္ပါတီမွ ဖမ္းဆီးထိန္းသိမ္းခဲ့ 
သည့္အေပၚ မြန္ျပည္နယ္အစိုးရကိုယ္စား 
လုံၿခံဳေရးႏွင့္နယ္စပ္ေရးရာဝန္ႀကီးမွ ကန္႔ကြက္ 
စာေပးပို႔ခဲ့သည့္အတြက္ ေဝဖန္မႈမ်ား ျမင့္ 
တက္ခဲ့သည္။

ယင္းကဲ့သို႔ ကန္႔ကြက္စာေပးပို႔ခဲ့သည့္ 
အတြက္ ဧၿပီလ (၂၅) ရက္ေန႔တြင္ မြန္ျပည္ 
သစ္ပါတီမွ ဖမ္းဆီးထားသူမ်ားႏွင့္ မူးယစ္ 
ေဆးဝါးမ်ားကို သက္ဆိုင္ရာရဲတပ္ဖြဲ႕ထံ ျပန္ 
လည္လႊဲေျပာင္းေပးအပ္ခဲ့သည္။
(ကုုိးကား- သံလြင္တိုုင္း (မ္))

မူးယစ္ေဆးဝါးတိုက္ဖ်က္ေရးတြင္   အစိုးရႏွင့္လက္နက္ကိုင္တပ္ဖြဲ ႕မ်ား  ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ရန္   တိုက္တြန္း

ဧၿပီ ၃၀၊ ၂၀၁၉

ဒုတိယအႀကိမ္ စစ္ကိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ 
ေတာ္ (၁၈) ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္းအေဝး 
စတုတၳေန႔တြင္ စီးပြားေရး၊ ကူးသန္းေရာင္း 
ဝယ္ေရးႏွင့္ စည္ပင္သာယာေရးဆိုင္ရာ 
ေကာ္မတီဥကၠ႒၊ ပင္လည္ဘူးၿမိဳ႕နယ္၊ မဲဆႏၵ 
နယ္ အမွတ္ (၂) လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ဦးသန္းလႈိင္က စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး 
ေျမယာခြန္ဥပေဒ(မူၾကမ္း)ကို  လႊတ္ေတာ္ 
သို႔ တင္သြင္းခဲ့သည္။ 

ဥပေဒၾကမ္းတင္သြင္းသူ ဦးသန္းလႈိင္က 
''ျမန္မာနိုင္ငံတြင္ လြတ္လပ္ေရးရၿပီးခ်ိန္မွစ 
၍ အျခားေသာအခြန္ေငြမ်ားအား တိုးျမႇင့္ 
ေကာက္ခံခဲ့ေသာ္လည္း ျပင္ဆင္တိုးျမႇင့္ 
ေကာက္ခံျခင္းမျပဳနိုင္ေသးေသာ အခြန္မွာ 
ေျမခြန္ေတာ္သာ က်န္ရွိေၾကာင္း၊ လက္ရွိ 
ႀကီးၾကပ္ေကာက္ခံေနေသာ ေျမခြန္ႏႈန္းထား 
မ်ားသည္ ၿဗိတိသွ်ကိုလိုနီေခတ္က ႏႈန္းထား 

ျဖစ္ၿပီး အနည္းဆုံးႏွစ္ေပါင္း (၇၀) မွ ႏွစ္ 
(၁၀၀) ေက်ာ္ သက္တမ္းရွိေနၿပီျဖစ္သည့္ 
အတြက္ ေခတ္ကာလႏွင့္ လိုက္ေလ်ာညီေထြ 
မရွိေတာ့ပါေၾကာင္း၊ ယခု တိုးျမႇင့္စည္းၾကပ္ 
မည့္ ေျမခြန္ေတာ္ႏႈန္းသည္ ေတာင္သူမ်ား 
အေနျဖင့္ေရာ ျပည္သူမ်ားအေနျဖင့္ပါ 
ဝန္ထုပ္ဝန္ပိုးမျဖစ္ေစရန္ႏွင့္ အမွန္တကယ္ 
ေပးေဆာင္နိုင္ေလာက္သည့္ ေျမခြန္ႏႈန္း 
ထားျဖစ္ေစရန္ ရည္ရြယ္ထားပါေၾကာင္း""  

လႊတ္ေတာ္သုိ႔ တင္ျပေဆြးေႏြးခဲ့သည္။
လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒က ''စစ္ကိုင္းတိုင္း 

ေဒသႀကီး ေျမယာခြန္ဥပေဒ(မူၾကမ္း)"" ႏွင့္ 
စပ္လ်ဥ္းၿပီး လႊတ္ေတာ္တြင္ လက္ခံေဆြးေႏြး 
ရန္သင့္/မသင့္ လႊတ္ေတာ္၏ အဆုံးျဖတ္  
ရယူခဲ့ရာ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္အားလုံး 
က လက္ခံေဆြးေႏြးရန္ သေဘာတူခဲ့ၾက 
သည္။ 
(ကုုိးကား- ခ်င္းတြင္းအသံ)

စစ္ကိုင္းတိုင္း ေျမယာခြန္ဥပေဒၾကမ္း ေတာင္သူမ်ားအတြက္ ဝန္ထုပ္ဝန္ပိုးမျဖစ္ေစရန္ ရည္႐ြယ္ထား
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၇၈

ဧၿပီ ၃၀၊ ၂၀၁၉  

ကြၽန္းစုၿမိဳ႕နယ္အတြင္း ပုစြန္ေမြးရန္ 
အတြက္  ခြင့္ျပဳခ်က္မရွိဘဲ ဒီေရေတာ 
အေျပာင္ရွင္းထားသည့္ကိစၥကို ယခုအခ်ိန္မွ 
ကြင္းဆင္းစိစစ္မည္ဆိုပါက ေျမျပင္အေျခ 
အေနတြင ္ ေျပာငတ္လင္းခါသြားႏုုငိ္ေၾကာင္း 
ဧၿပီလ ၈ ရက္က က်င္းပသည့္ တနသၤာရီ 
တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္အစည္းအေ၀းတြင္ 
တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒါက္တာ 
ထူးေနေအာင္က ေျပာသည္။

သက္ဆုိင္ရာဌာနမ်ား၏  တရား၀င္ခြင့္ျပဳ 
ခ်က္မရွိဘဲ ဒီေရေတာမ်ားကို အေျပာင္ရွင္း 
၍ ပုစြန္ေမြးျမဴေရးစီမံကိန္းကို အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ေနသည့္ ျပည့္ၿဖိဳး 
ထြန္းကုမၸဏီႏွင့္ ခုုိင္ဇင္ေယာ္ကုမၸဏီတုုိ႔ကို 
တုိင္းအစုိးရအေနျဖင့္ ထိေရာက္ျပတ္သားစြာ 
အေရးယူရန္ အစီအစဥ္ ရွိ/မရွိ ေဒါက္တာ 
ထူးေနေအာင္က ေမးျမန္းခဲ့သည္။

အဆိုပါေမးျမန္းခ်က္ကို တိုင္းအစိုးရ 
အဖြဲ႕၀င္ စိုက္ပ်ဳိးေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ ဆည္ 
ေျမာင္း၀န္ႀကီးဦးျမင့္စန္းက သက္ဆိုင္ရာ 
ဌာနမ်ားအား ကြင္းဆင္းစိစစ္ေစၿပီး ဥပေဒ 

ႏွင့္အညီ ေဆာင္ရြက္ထားျခင္းမရွိသည့္ကိစၥ 
ရပ္မ်ားေတြ႕ရွိပါက  သက္ဆိုင္ရာဥပေဒႏွင့္ 
အညီ အေရးယူမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ျပန္လည္ 
ေျဖၾကားခဲ့သည္။

''၀န္ၾကီးကိုယ္တိုင္ ကြင္းဆင္းမယ္ဆိုရင္ 
ဟုိမွာ ပုစြန္အပြေၾကာ္နဲ႔ဧည့္ခံတ့ဲ အေျခအေန 
အထိေရာက္သြားမွပဲ အေရးယူလို႔ရမယ့္ 
အေျခအေန ျဖစ္ေနပါတယ္""ဟု ေဒါက္တာ 
ထူးေနေအာင္က ေျပာသည္။

ဥပေဒႏွင့္မညီသကဲ့သို႔ သက္ဆိုင္ရာ 
ဌာနမ်ား၏ ခြင့္ျပဳခ်က္လည္းမရွိဘဲ ယင္း 
ကဲ့သို႔ လုပ္ငန္းႀကိဳတင္ခြင့္ျပဳထားျခင္းကို 
ျပန္လည္႐ုပ္သိမ္းရန္ အစီအစဥ္ရိွ/မရိွ ထပ္မံ 

ေမးျမန္းရာ လက္ရွိလုပ္ေဆာင္ေနသည့္ 
လုပ္ငန္းမ်ားကို ရပ္ဆိုင္းထားေစမည္ျဖစ္ၿပီး 
ခြင့္ျပဳခ်က္ရရွိမွသာ ျပန္လည္လုပ္ကိုင္ေစ 
မည္ျဖစ္ေၾကာင္း တိုင္းေဒသႀကီး၀န္ႀကီး 
ဦးျမင့္စန္းကဆိုသည္။ မည္သည့္အခ်ိန္တြင္ 
ရပ္ဆိုင္းမည္ဆုုိသည္ကုုိမူ  စာျဖင့္ျပန္လည္ 
ေျဖၾကားမည္ဟု ေျပာဆိုခဲ့သည္။

ျပည္ၿဖိဳးထြန္းကုမၸဏီႏွင့္ ခုိင္ဇင္ေယာ္ 
ကုမၸဏီ တာ၀န္ရွိသူမ်ားကမူ ဧကေထာင္ခ်ီ 
အေျပာင္ရွင္းသည္ဆုိသည့္ကိစၥမွာ မဟုတ္မွန္ 
ေၾကာင္း ျပန္လည္ျငင္းဆိုထားသည္။

(ကုုိးကား-Dawei Watch)

ပုစြန္ေမြးရန္   ဒီေရေတာအေျပာင္ရွင္းထားမႈ   ယခုအခိ်န္မွ   ကြင္းဆင္းစိစစ္မည္ဆိုပါက 

ေျပာင္တလင္းခါသြားႏုိင္ဟုဆုိ

ဧၿပီ ၃၀၊ ၂၀၁၉  

ဧၿပီလ ၁၀ ရက္က က်င္းပသည့္ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
အစည္းအေ၀းတြင္ တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးေက်ာ္မင္း 
က တုိင္းအတြင္း ေျမစာရင္းဌာနမွေကာက္ခံေနသည့္ ေျမခြန္ႏႈန္းထား 
မ်ားသည္  ေခတ္ကာလႏွင့္ကိုက္ညီမႈမရွိျခင္းေၾကာင့္ တိုင္းေဒသႀကီး 
ေျမခြန္ဥပေဒအား ျပ႒ာန္းေပးရန္ အစီအစဥ္ ရွိ/မရွိ ေမးျမန္းခဲ့သည့္ 
အေပၚ တနသၤာရီတုိင္းေဒသႀကီး ေျမယာခြန္ဥပေဒမူၾကမ္း ေရးဆြလဲ်က္ 
ရွိေၾကာင္း တိုင္းေဒသႀကီး စိုက္ပ်ဳိးေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္း 
၀န္ႀကီး ဦးျမင့္စန္းကဆုိသည္။ 

ေျမယာခြန္ဥပေဒမူၾကမ္းေရးဆြဲေရးေကာ္မတီက ဥပေဒမူၾကမ္း 
ကို ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ႏွစ္ဆန္းပိုင္းကတည္းက စတင္ေရးဆြဲခဲ့ေၾကာင္း 
ဝန္ႀကီးကေျပာသည္။ လက္ရွိတြင္ ပထမအႀကိမ္ မူၾကမ္း၊ ဒုတိယ 
အႀကိမ္မူၾကမ္းႏွင့္ တတိယအႀကိမ္မူၾကမ္းမ်ားကုိ ညႇႏိိႈင္းေဆြးေႏြး 

အတည္ျပဳထားၿပီးျဖစ္ၿပီး လိုအပ္ခ်က္မ်ားအား ျပင္ဆင္ျဖည့္စြက္ 
အႀကံျပဳႏိုင္ရန္အတြက္ တိုင္းေဒသႀကီး ဥပေဒခ်ဳပ္႐ုံးထံ ယခု 
ရက္ပိုင္းအတြင္း ေပးပို႔မည္ျဖစ္ ေၾကာင္း ၎က ဆိုသည္။

ေျမယာခြန္ ဥပေဒမူၾကမ္းတြင္ တစ္ဧကႏႈန္းထားကို မည္မွ်သတ္ 
မွတ္ထားသည္ကိုမူ ေျဖဆိုခဲ့ျခင္းမရွိေပ။ ျပင္ဆင္မည့္ႏႈန္းထားမွာ 
ေခတ္စနစ္ႏွင့္အညီ ျပည္သူမ်ား၀န္မပိေစႏိုင္သည့္ သင့္ေလ်ာ္သည့္ 
ႏႈန္းထားျဖင့္ ျပင္ဆင္ရန္လုိအပ္ေၾကာင္း ပုေလာၿမိ႕ဳနယ္မွ တုိင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေက်ာ္မင္းက ေျပာသည္။

လယ္ယာေျမစီမံခန္႔ခြဲေရးႏွင့္ စာရင္းအင္းဦးစီးဌာနသည္ ၁၈၇၆ 
ခုႏွစ္ ေျမႏွင့္အခြန္အက္ဥပေဒအရ လယ္တစ္ဧကလွ်င္ ေငြတစ္က်ပ္ခြ ဲမွ 
ငါးက်ပ္ႏွစ္ဆယ့္ ငါးျပား၊ ဥယ်ာဥ္ျခံတစ္ဧကလွ်င္ ေငြတစ္ က်ပ္ခြဲမွ 
ေလးက်ပ္ခုနစ္ဆယ့္ငါးျပား၊ ဓနိေတာတစ္ဧကလွ်င္ ေလးက်ပ္ႏႈန္း 
ျဖင့္  ေကာက္ခံေနေၾကာင္း ဦးေက်ာ္မင္းက ဆိုသည္။ 
(ကုုိးကား-Dawei Watch)

စိုက္ပ်ဳိးေရးလုပ္ငန္းေျမခြန္ႏႈန္းထား   ေခတ္ႏွင့္အညီေကာက္ခံႏိုင္ေရး   ဥပေဒမူၾကမ္းေရးဆြဲေန


